
Zpráva výboru AAK o činnosti za období 08/2014 – 07/2015 

Výbor AAK v současném složení pracuje od minulé členské schůze konané 

4.8.2014. 

Výbor si pro své první funkční období stanovil jako své priority stabilizaci členské 

základny a financí klubu. Dalšími úkoly byla potřeba reagovat na úpravy 

legislativy ČR (přechod AAK z o.s. na z.s), doplnit požadované klubové 

dokumenty směrem k ČMKU (Zápisní řád), připravit podklady a návrhy pro 

Valnou hromadu ČMKU  a samozřejmě pořádání výstav (Mezinárodní speciální 

výstavy AAK při Euro dog show 2014 v Brně a Klubové výstavy AAK 2015. Dále 

zpracoval stanovisko k článku o Akitách v časopise Fauna a věnoval se obvyklé 

agendě spojené s vedením klubu (bonitace, chovnost, krycí listy, vyhodnocení 

soitěří KCh a KJCh, apod.) 

1/ Členská základna – počet členů za poslední tři léta je celkem stabilní i když 

došlo k určité obměně členů. Důvodem fluktuace členů se jeví, že někteří členové 

přestali vystavovat či v daném roce neplánovali bonitaci či odchovy štěňat a své 

členství v klubu neprodloužili. 

r. 2013 – 42 členů 

r. 2014 – 45 členů 

r. 2015 – 44 členů 

Problém se ztrátou členství po nezaplacení členských příspěvků a následným 

obnovováním. Podle stanov AAK čl.4.1., členství zaniká nezaplacením členství 

v požadovaném termínu a ten byl stanoven na 31.1.2015 a následně výjimečně 

prodloužen do 28.2.2015. Proto ti členové, kteří zaplatili své příspěvky až po 

tomto prodlouženém termínu, byli vyzváni k zaplacení doplatku 100 Kč, tj. na 

výši členského příspěvku v případě nového člena.  

2/ Finanční situace – stav financí klubu se podařilo zvýšit některými úspornými 

opatřeními jako např. snížení bankovních poplatků změnou banky, vyjednáním 

slevy na provoz internetu, snížením výdajů klubu na katalogy, poháry apod. 

Významným přínosem bylo získání jednorázového příspěvku ČMKU, který byl 

vyplácen klubům jako podíl ze zisku ČMKU z Euro dog show Brno 2014 podle 

počtu zúčastněných psů z daného klubu. Druhou podmínkou bylo, že klub nemá 

žádné závazky a nedostatky vzhledem k ČMKU. Jednalo se o částku 33 945,- Kč, 

která však původně našemu klubu z důvodu administrativních nedostatků 

z předcházejících let nebyla poskytnuta. Petrovi Štočkovi se pak při osobním 

jednáním s předsedou ČMKU MVDr. Širokým a vedoucí sekretariátu ČMKU paní 

Jarošovou na Valné hromadě ČMKU podařilo vyjednat ještě možnost zpětného 

získání této částky po odstranění závad. Nedostatky byly následně odstraněny a 

částka pak byla převedena v květnu 2015. Velmi významným přínosem pro naše 

finance je však podpora partnerů při výstavách. Při Klubové výstavě to je díky 

Markétě Kluskové opakovaně firma JK Animals ( jmenovitě pan Kvapil a paní 



Razsková) a při speciální výstavě na Panské Líše v Brně to byla především firma 

Experientio (jmenovitě Štočkovi) a dále pak firmy Almika a Atak (jmenovitě 

Žampachovi). S jejich pomocí se daří pořádat naše výstavy na úrovni s bohatými 

cenami a za minimálních nákladů. S podrobnou zprávou o stavu financí Vás jako 

samostatný bod jednání členské schůze seznámí Dana Žampachová. 

3/ Aktivita AAK směrem k ČMKU – vedle již výše uvedeného získání 

jednorázového příspěvku se nám podařilo úspěšně prosadit náš návrh na úpravy 

Výstavního řádu ČMKU, kde jsme rozporovali zákaz motivace psů v kruhu 

pamlsky. Podněty k tomuto návrhu dali společně členové výboru. Tento 

rozporovaný paragraf byl pak z návrhu nového Výstavního řádu ČMKU stažen. 

Dále se podařilo Petrovi Štočkovi  na Valné schůzi ČMKU obhájit návrh, 

předložený Danou Žampachovou na povinnost pořadatelů CAC a CACIB výstav 

povinně uvádět časový rozpis posuzování v kruzích. Tento návrh byl jediný 

z návrhu klubů, který byl přijat a následně zapracován do Usnesení Valné 

hromady ČMKU.  

4/ Doplnění klubových dokumentů – Zápisní řád. Jelikož klub do této chvíle 

neměl klub svůj Zápisní řád, tak výbor od ledna zpracovával jeho návrh. Návrh 

Zápisního řádu AAK je předložen ke schválení jako samostatný bod jednání 

členské schůze.  

5/ Změna stanov klubu – z o.s. na z.s. (zapsaný spolek)  

Tato změna je vynucena platností Nového Občanského zákoníku. Spolky budou 

zapsány v novém rejstříku vedeném soudy. Občanská sdružení na zapsaný 

spolek do nich zapíše samo Ministerstvo vnitra. Samotná občanská sdružení ale 

musí změnit stanovy a název. Název musí obsahovat slova "spolek", "zapsaný 

spolek" nebo "z.s.". (§ 216 Nového Občanského zákoníku - "NOZ"). Změna 

názvu se musí provést do 1. ledna 2016. Spolky, které svůj název užívají 

dlouhodobě a jsou pro něj příznačné (například Sokol), to udělat nemusí (§ 3042 

Nového Občanského zákoníku - "NOZ").                                               

Občanská sdružení, která se změní na spolky, musí své stanovy upravit tak, aby 

nebyly v rozporu s "povinnými" ustanoveními NOZ. Změna stanov se musí 

provést do 1. ledna 2017. Pokud spolek nezmění své stanovy tak, aby nebyly v 

rozporu s "povinnými" ustanoveními NOZ, může jej soud po výzvě a stanovení 

dodatečné lhůty zrušit. 

Výbor navrhuje vyjít ze současných platných stanov o.s. a pouze upravit 

případné rozpory s ustanoveními Nového Občanského zákoníku. K danému úkonu 

zvažujeme využít odborných právnických služeb.  

Odsouhlasení přechodu z o.s. na z.s. je samostatný bod jednání členské schůze. 

 

 



6/ Stanovisko výboru k článku o Akitách v časopise Fauna č.3 

Zveřejnění článku v časopise Fauna č. 3 vyvolalo negativní reakce části členů, 

kteří se obrátili na výbor AAK s dotazem „Proč klub schválil vydání tohoto 

odborně nekompetentního článku?“ Většina připomínek se opírala o domněnku, 

že výbor AAK, jako garant chovu plemene daný článek připravoval nebo 

autorizoval. Tím, že byl s článkem v reakci členů spojován výbor AAK, nešlo ho 

ponechat bez odezvy a bylo nutné uvést, že výbor AAK tento článek 

nepřipravoval, neautorizoval a nemohl ovlivnit. Z tohoto důvodu výbor po 

prostudování a rozboru článku vydal již známé a na našem webu publikované 

stanovisko, které zaslal i do redakce.  

7/ Výstavní činnost – za období od minulé členské schůze byly zorganizovány dvě 

výstavy. Speciální výstava amerických akit s mezinárodní účastí v areálu Panská 

Lícha v Brně v říjnu 2014 a na zítřek připravená Klubová výstava AAK 2015 se 

zadáváním titulu Klubový vítěz. Říjnovou Speciální výstavu v Brně hodnotíme 

jako úspěšnou. Pomohla k propagaci naší práce v zahraničí, protože paní 

rozhodčí Meg Purnell-Carpenter napsala článek o této výstavě v ročence       

Akita Annual 2015.  

Rovněž Dana Žampachová a Markéta Oravcová, díky dobrým vztahům 

s anglickými chovateli, byly vydavatelkou časopisu Akita Anual, paní Sheenou 

Clark, osloveny, aby dodaly do tohoto časopisu článek o Speciální výstavě 

Amerických Akit na Panské Líše v Brně a o Euro Dog Show 2014 v Brně. Díky 

tomuto článku získal náš klub propagaci nejen v Anglii, ale i po celé Evropě, 

neboť tento časopis kupuje velká část zahraničních chovatelů. Doufáme tedy, že i 

díky němu se zvýší zahraniční účast na akcích pořádaných klubem. 

Pro tento rok připravujeme ještě podzimní Klubovou výstavu bez zadávání titulu 

Klubový vítěz v říjnu v Českých Budějovicích.  

Plán výstav pro příští rok je v přípravě a bude diskutován jako samostatný bod  

jednání členské schůze. 

8/ Chovatelská činnost – je obsažena ve zprávě poradce chovu Markéty Kluskové 

jako samostatný bod jednání naší členské schůze. 

 

Připravil: Výbor AAK  

Zapsal: Petr Štoček  

Brno, 1.8.2015 

 


